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Spørgsmål nr. 656 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Har ministeren overvejet at få etableret kontrolpladser som i 

Sverige, hvor der er mulighed for at kontrollere vægt, bremses-

tand mv. i forbindelse med etablering af motorveje, hvor der 

kommer en del tungvognstrafik, som f.eks. ved Låsby, og hvis 

ikke vil ministeren give en redegørelse herfor?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra 

Transportministeriet, der har oplyst følgende: 

 

”Politiet foretager i dag kontrol, hvor de benytter de eksiste-

rende rastepladser langs motorvejsnettet til formålet. På nuvæ-

rende tidspunkt har politiet kontrolpladser på samtlige statsra-

stepladser. På alle pladserne er der etableret såkaldte vejeriller, 

hvor politiet lægger deres mobile vejeudstyr ned, når de fore-

tager kontrol. Politiet har yderlige 5 pladser, hvor der er etable-

ret en brovægt, hvor der kan foretages kontrolvejning. Alt ud-

styr og vedligehold betales af Vejdirektoratet. 

 

Politiet kontakter Vejdirektoratet, inden kontrollen finder sted, 

med henblik på, at Vejdirektoratet etablerer afmærkning, i 

form af mobil skiltning og informationstavler, mm., på motor-

vejen, således at trafikken bliver afviklet mest hensigtsmæs-

sigt. 

 

Etablering af eventuelle nye kontrolpladser beror på en konkret 

vurdering. I forbindelse med udarbejdelse af VVM-

undersøgelser af kommende motorvejsanlæg bliver politiet, 

som en del af de offentlige høringer, hørt. Politiet har således 

mulighed for at fremsætte ønsker om etablering af kontrolplad-

ser.  

 

Som udgangspunkt er det meget fornuftigt at etablere disse 

kontrolpladser i forbindelse med rastepladser, så pladsen kan 

udnyttes mere fleksibelt, og man dermed får mest muligt ud af 

investeringerne.” 


